
Oświadczenie złożone 

przez senatora Wadima Tyszkiewicza 

na 47. posiedzeniu Senatu 

w dniu 4 sierpnia 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Do mojego biura napływają różne informacje dotyczące gospodarowania nieruchomościami powierzony-

mi przez Skarb Państwa Polskiej Akademii Nauk – majątkiem o prawdopodobnej wartości miliardów zło-

tych. Przynajmniej niektóre z nich rodzą pytania. 

W związku ze sprawowanym przez Pana nadzorem nad Polską Akademią Nauk proszę o przedłożenie na-

stępujących informacji. 

1. Jaka jest wartość nieruchomości pozostających w dyspozycji Polskiej Akademii Nauk, w tym tych 

przekazanych instytutom i innym jednostkom Polskiej Akademii Nauk? 

2. W jaki sposób i kiedy były sporządzane wyceny tych nieruchomości? 

3. W jaki sposób sprawdzana jest aktualność wskazanych wycen zarówno w zakresie ich wartości, jak 

i stanu faktycznego nieruchomości tak w sensie technicznym, jak i formalnoprawnym? 

4. W jakim trybie i na jakich warunkach Polska Akademia Nauk dysponuje tymi nieruchomościami? 

5. W jaki sposób, przez kogo i z jaką częstotliwością sprawdzane jest to, czy Polska Akademia Nauk wy-

korzystuje nieruchomości w sposób zgodny z warunkami ich przekazania? 

6. W jaki sposób podsumowywane są kontrole, o których mowa powyżej? 

7. Jak nadzorowane są transakcje nieruchomościowe, w tym m.in. sprzedaż i darowizny nieruchomości, 

przeprowadzane przez Polską Akademię Nauk i jej jednostki? 

8. Czy istnieje rejestr takich transakcji? 

9. Jaka była w tych działaniach rola Biura Prawnego Polskiej Akademii Nauk? 

10. Dlaczego Biuro Prawne Polskiej Akademii Nauk zostało zlikwidowane? Kto i kiedy zatwierdzał decy-

zje z tym związane? 

11. Jak obecnie jest zapewniona obsługa prawna Polskiej Akademii Nauk, szczególnie w obszarze gospo-

darowania nieruchomościami? 

Z poważaniem 

Wadim Tyszkiewicz 

 


